
Slagelse den 10. april 2018

Evaluering og kommentarer til driftsaftalen 2017 - fra Vesthallen 

Generelt

Vi er bekymret over udviklingen i vores tilskud, idet vi ikke føler det er i overensstemmelse 
med Kommunens idrætspolitik, hvor der bl.a. står: ”Vi vil fortsat udvikle og pleje de rammer, 
der understøtter og indbyder til fysisk aktivitet, dér hvor børn, unge, voksne, ældre og særlige 
målgrupper færdes og opholder sig i løbet af dagen”.

Herudover:
- at vi skal være et kraftcenter i lokalområdet og
- at det er lavest fælles nævner der gælder, i sammenligning med de kommunale haller.

Ad. Aktivitetslisten

Den fremsendes af vores halinspektør i udfyldt stand, men vi undrer os over at den skal 
fremsende seneste den 10. april 2018.
Dette er ikke er i overensstemmelse med den mail der er udsendt af fritid den 21. april 2017 - 
hvor der står: AKTIVITETSLISTE FOR SELVEJEDE HALLER SÆSON 2017/18.

Ad. Den skriftlige aftale

Det er taget til efterretning, men vi vil dog allerede nu gøre opmærksom på, at der børe være 
to aftaler – en Driftsaftale og en samarbejdsaftale, for at undgå en sammenblanding, hvilket er 
sket denne gang.

Ad. 1-årig rammemodel (bullet 1)

Vi er af den opfattelse at en 1-årig aftale, hvor budgettet for det kommende år først meddeles 
i november er uhensigtsmæssig i forbindelse med hallens drift.
Derfor ønsker vi at vende tilbage til den tidligere 3-årige aftale, eller som minimum, at vi har 
kendskab til budgettet et år før budgetmidlerne skal anvendes. 

Ad. Tilskuddet (bullet 2)

Teksten bedes ændret, så der kommer til at stå:
Tilskuddet har først og fremmest en størrelse, så bygningerne kan bestå og vedligeholdes.

Ad. Den konkrete beregning (bullet 3)

Dette princip er vi enige i, og kan tilslutte os fremadrettet.

Maksbeløbet til nyanskaffelser på 20.000 kr. er for lavt, når vi taler om redskaber, inventar 
mv. 

At hallens indtægter ikke indgår i beregningen af driftstilskuddet, det er vi enige i.

Ad. Realkreditudgifter (bullet 4)

Dette princip er vi enige i, og kan tilslutte os fremadrettet.

Nyt afsnit om Vedligeholdelse (ny bullet 5)

Et er at have en hal der er finansieret, men der skal også afsættes midler til vedligeholdelse
af hallen indvendig som udvendig, ellers vil hallen i løbet af nogle år ikke være attraktiv og
et aktiv for hallens brugere.

Jo større aktivitet der er i hallen, jo større vedligeholdelse er der behov for, og dette burde 
give sig udslag i beløbets størrelse.



Ad. Forbrugsudgifter (bullet 6)

Dette princip er vi enige i, og kan tilslutte os fremadrettet.

Ad. Personaleudgifter (bullet 7)

Beløbet bør kunne dække de reelle lønudgifter, dog minimum 800.000 kr. for to fuldtids-
lønnede medarbejdere.

Halinspektørforeningen har indgået en lønaftale med KL, som vi har tiltrådt, og i henhold 
hertil, er det ikke muligt at ansætte to fultidsmedarbejdere til de 700.000 kr. der er afsat.

De to medarbejdere udfører bl.a. Mindre reparationer på/i hallen, rengøring af hal og 
aktivitetsrum, åbne og lukke hallen, samt administrere hallen herunder regnskab m.v.

Jo større aktivitet der er i hallen, jo flere reparationer og jo mere rengøring er behov for.

Ad. Fuld dækning (bullet 8)

Dette princip er vi enige i, og kan tilslutte os fremadrettet.

Ad. Restpulje (bullet 9)

Dette princip er vi til dels enige i, og kan tilslutte os fremadrettet,
men antallet af kvadratmeter bør ganges med hallens udnyttelsesgrad, således at de aktive 
haller tildeles et større beløb - og det er også de haller der nedslides mest.

Ad. Aflevering af regnskab (bullet 10)

Dette princip er vi enige i, og kan tilslutte os fremadrettet.

Vi ser frem til en god dialog og samarbejde omkring den kommende aftalemodel, og en 
revision af indholdet i drifts- og samarbejdsaftalen senere på året.

På Vesthallens vegne

Kurt Petersen

Formand


